
با واگذاری شاهین بوشهر تکلیف این تیم پرطرفدار چه خواهد شد؟

دوومیدانی روی ریل تغییرات!

گروه ورزشي - تیم های حاضر در 
رقابت های لیگ برتر فوتبال منتظر اعلام 
سازمان لیگ فدراسیون برای ازسرگیری 
لیــگ نوزدهم هســتند و بازیکنان هم به 
صورت انفــرادی و در برخی موارد هم 
به شکل چند نفره، بدن های خود را برای 

آغاز تمرینات آماده نگه داشته اند.
در ۱۶ تیــم حاضر در لیگ نوزدهم، 
تا بــه حال ۳۳ ســنگربان مختلف روی 
خط دروازه ایســتاده و از دروازه تیم شان 

محافظت کرده اند.
در این گزارش به بررسی عملکرد 

این نفرات پرداختیم:
در تیم صدرنشین پرسپولیس، طی 
۲۰ بــازی اخیر، علیرضــا بیرانوند ۱۳ و 
بوژیدار رادوشــوویچ ۷ بار درون دروازه 
ایســتاده اند که تعداد کلین شــیت های 
ایــن ۲ دروازه بان به صــورت برابر ۶ بار 
بوده اســت.پیام نیازمند، کــه یکی از ۴ 

دوزاه بان هــای ثابت لیــگ نوزدهم، در 
تیم رده دومی ســپاهان اصفهــان بوده، 
موفــق به ثبت ۱۳ کلین شــیت شــده و 
دیگر دوزاه بان های ثابت امســال یعنی، 
مهدی رحمتی )شــهرخودرو خراسان(، 
رشید مظاهری )تراکتور تبریز( و حسین 
حسینی )اســتقلال( به ترتیب ۱۰، ۹ و ۴ 
بار دورازه تیمشان را بسته نگه داشته اند.

دیگــر دروازه بانــی که بیشــترین 
تعداد بــازی در لیگ نوزدهم را داشــته 
است، شــهاب گردان ســنگربان فولاد 
اهواز با انجام ۲۰ بازی و ۹ کلین شیت از 
بهترین های لیگ بوده و احســان مرادیان 
هم در تنها شــانس خود برای قرار گرفتن 
در ترکیب یازده نفره فولاد، موفق به بسته 

نگه داشتن دروازه تیمش شد.
در گل گهر سیرجان میلاد فراهانی با 
انجام ۱۹ بازی و ۴ کلین شیت انتخاب اول 
کادر فنی تیمش بود و مهرداد بشــاگردی 

هم در ۲ دیداری که در ترکیب اصلی قرار 
گرفــت یک بار دروازه گل گهر را بســته 
نگه داشت.ماکســیم کویلیتایا در شاهین 
شــهرداری بوشــهر به  عنوان دروازه بان 
اصلــی ۱۸ و  ابوالفضــل درویش وند ۳ 
بــار در چارچوب دروزاه قرار گرفتند که 
دروزاه بان گرجستانی ۳ بار موفق به ثبت 

کلین شیت شد.
در تبریــز و در تیم ماشین ســازی 

حامــد لک ۱۷ و علیرضــا حیدری ۴ بار 
به  عنوان دروازه بان اصلی در ترکیب قرار 
گرفتند و دروازه بان پرحاشــیه تبریزی ها 
موفق به ثبت ۷ کلین شــیت شــد.وحید 
شیخ ویسی، مهدی امینی و آرام هاپراتیان، 

۳ دروزاه بــان خودروســازان تهرانی، به 
ترتیب ۱۲، ۷ و ۲ بازی برای پیکان تهران 
انجام داده اند و شیخ ویسی ۲ و امینی یک 
بار دروازه تیم شان ر ابسته نگه داشته اند.

در تیم صنعت نفت آبادان ناصر ســالاری 
پس از انجام ۱۵ بازی، آمار ۵ کلین شــیت 
را در کارنامه خود به ثبت رسانده و محمد 
دریــس نیز با ۶ بازی و ۲ کلین شــیت به 
عنوان دروزاه بان ذخیره آبادانی ها معرفی 

می شود.  
اما لقب بی ثبات ترین دروازه بان ها 
در بیــن تیم هــای لیگ برتــری را باید 
بــه دروازه بان هــا ذوب آهــن اصفهان 
اختصاص داد. جایــی که از ابتدای لیگ 

نوزدهم ۴ دروازه بــان مختلف برای این 
تیم به میدان رفته اند. معراج اســماعیلی، 
یوســف بهزادی، مهــدی خلیل لبنانی و 
محمــد باقر صادقی هر کــدام ۸، ۷، ۵ و 
یک بازی کردند و در این بین اســماعیلی 
۵ و  بهــزادی و خلیل هر کدام ۲ بار موفق 
به بسته نگه داشتن دروازه ذوبی ها شدند.
در پارس جنوبــی هــم فرنانــدو 
دخســوس برزیلی و مسعود پورمحمد ۲ 
دروازه بان این تیم بودند  که دخســوس 
آمار ۱۴ بازی و ۲ کلین شیت و پورمحمد 
۷ بازی و ۲ کلین شیت را در کارنامه خود 
به جای گذاشتند.نســاجی مازنداران هم 
تغییرات زیادی در خط دروازه داشــت 
و محمــد رضایی پــس از ۵ بازی و یک 
کلین شــیت جــای خود را بــه علیرضا 

حقیقی داد. 
دروازه بــان اصلی تیم ملی ایران در 
جام جهانــی ۲۰۱۴ برزیــل،   پس از ۱۲ 

بازی، ۶ بار دروازه مازندرانی ها را بســته 
نگه داشــت و در این بین، نیما میرزاد هم 
کــه ۴ بار در ترکیب اصلی نســاجی قرار 
داشت، ۲ بار موفق به ثبت کلین شیت شد.

حامد فلاح زاده یکی از با ثبات ترین 
گلر هــای لیــگ نوزدهم ۱۶ بــار برای 

ســایپا به میدان رفــت و ۴ بار هم دروازه 
نارنجی پوشان را بسته نگه داشت. احمد 
گوهری و محمدحسین اکبرمنادی هم به 
ترتیــب ۳ و ۲ بار به عنــوان نفر اول در 
دروازه قرار گرفتند که البته موفق به ثبت 
کلین شــیت نشدند. سوشا مکانی، حبیب 

فر عباسی و احمد گوهری هم ۳ دروزاه بان 
اصلی نفت مسجدســلیمان بودند. مکانی  
آمار ۱۲ بازی و ۷ کلین شــیت، فرعباسی 
۷ بازی و ۳ کلین شیت و گوهری ۲ بازی 
و یک کلین شیت را در کارنامه خود قرار 

داده اند.  

عملکرد تمامی دروازه بانان حاضر در لیگ نوزدهم

با پایان فصل شهرداری قصد واگذاری شاهین بوشهر به بخش خصوصی را دارد و تکلیف این باشگاه در هاله ای از ابهام قرار دارد.

از ابتدای لیگ برتر، ۳۳ دروازه بان مختلف در ۱۶ تیم حاضر در رقابت ها درون دروازه تیم شان قرار گرفتند.

ورزشی 10

پشت پرده مذاکره با کالدرون و استراماچونی برای تیم ملی چیست؟

برگزاری مسابقات مجازی کاراته، دائمی  می شود

گروه ورزشــي - در روزهای گذشته، برخی مدیران 
و دلال های نزدیک به فدراسیون فوتبال، نقشه های جدیدی 
را برای تیم ملی کشــیده اند و با مطرح کردن نام کالدرون و 
استراماچونی به جای اسکوچیچ، به دنبال تحمیل یک هزینه 

دیگر روی دست فوتبال ایران هستند.
کرونا جان ورزش را گرفته و برخلاف سالیان گذشته، 
در روزهای پایانی فصل، خبری از نقل و انتقالات میان تیم ها 
و خریدهای آنچنانی نیست. حداقل این روزها که به واسطه 
بلاتکلیفی کسی از سرنوشت برگزاری فوتبال مطلع نیست، 
بازار نقل و انتقالات بازیکن و مربی هم در ســکوت به سر 

می برد.

موضوع به مطرح شــدن اســامی گابریل کالدرون و 
آندره آ اســتراماچونی برای هدایــت تیم ملی ایران به جای 
دراگان اســکوچیچ مربوط می شــود که هنوز چند ماهی از 
آمدنش به تیم ملی نگذشــته و فرصتــی برای عرض اندام 
پیدا نکرده است چرا که کرونا مجالی برای برگزاری فوتبال 
نگذاشته و به گفته رسانه های خارجی، احتمال لغو مسابقات 

تا پایان سال ۲۰۲۰ وجود دارد.
بــا این وجود در اطراف تیم ملی خبرهایی دســت به 
دســت می شود که گویا برخی از مدیران واسط و دلال های 
معــروف فوتبال در صدد درآمدزایی هســتند تا با پر کردن 
جیب هــای خود، خزانه خالی فدراســیون را جارو بزنند و 

ضرر و زیان دیگری را روی دست فوتبال ایران بگذارند.
یکی از اســتدلال ها برای مطرح کردن نام کالدرون و 
استراماچونی که هر دو سابقه خوبی هم در تیم های استقلال 
و پرسپولیس بر جای گذاشتند، شکایت این دو مربی از این دو 
تیم به علت پرداخت نشدن مطالباتشان است که احتمال هم 
می رود بتوانند در کمیته انضباطی فیفا آرایی را علیه ایرانی ها 
بگیرند ولی توافق یکی از آن ها با تیم ملی می تواند مانع ضرر 

و زیان این دو تیم دولتی شود.
این ســناریو در حالی برای تیم ملی نوشــته شده که 
چندیــن ماه قبل هم برخی در صــدد آوردن برانکو به تیم 
ملــی با هدف بی خیال کردن این مربی از گرفتن باقی مانده 
دستمزدش از پرسپولیس بودند و این بار دلال ها این داستان 

را برای کالدرون و استراماچونی نوشتند.
در حالی این قبیل استدلال ها با هدف سودجویی برخی 
از منفعت طلبان مطرح می شود که در شرایط کنونی، خیلی 
از کشــورها از جمله اروگوئــه و ایرلند تصمیم به برکناری 
مربیان خود گرفتند تــا هزینه ها را کاهش دهند و از طرفی 
مربیانی مانند گرت ســاوت گیــت، کارلوس کی روش و 
برانکو ایوانکوویچ، با کاهش مبلغ قابل توجهی از دســتمزد 
خود، سعی کردند خسارت های وارده شده به تیم های ملی 
را کاهش دهند.در واقع دستمزد ماهانه یا هفتگی کالدرون و 
استراماچونی در صورت حضور در ایران به حدی خواهد بود 
که در روزهای تعطیلی فوتبال، فقط و فقط باعث زیان انباشته 
برای تیم ملی می شود و تن دادن به خواسته های این چنینی، 

موجب اتفاقات بدتری برای فوتبال ایران خواهد شد.

گروه ورزشــي -رییس سازمان لیگ کاراته گفت: 
برگزاری مسابقات کاتای مجازی کشوری عدالت را بین 
همه علاقه مندان به این رشته برقرار کرد و در نظر داریم 

تا آن را همیشگی کنیم.
»ابوالقاسم پایدار«، اظهارداشت: از مجموع ۱۵۵۰ 
نفــری که برای شــرکت در مســابقات کاتای مجازی 

)غیرحضــوری( اعلام آمادگی کــرده بودند، ۶۱۰ نفر 
بــه مرحله دوم راه پیدا کردند. پیش بینی می شــود در 
این مرحله، شــاهد رقابت حســاس تری بین کاراته ها 
باشیم. شرکت کنندگان طی امروز و فردا باید فیلم های 
مســابقات خود را در ســامانه مشخص شده بارگذاری 

کنند.

رییس سازمان لیگ کاراته افزود: در مجموع در این 
مرحله ۶۰ داور فیلم های به دســت آمده را بررسی می 
کنند تا نتایج را قضاوت کنند. خوشــبختانه باید بگویم 
که اســتقبال از رقابت های مجازی گسترده بوده است. 
برگزاری این مسابقات در روزهای تلخ کرونایی فرصت 
خوبــی را پیش روی ما قرار داد تا بتوانیم عدالت را بین 
همه علاقه مندان به کاراته برقرار کنیم. این مســابقات با 
حضــو قهرمانان رنکینگ دار کشــور و جوانانی که در 
روستاهای دور افتاده بودند برگزار شد و آنها بدون هیچ 
محدودیتــی با هم رقابت کردنــد. قصد داریم در آینده 
این مســابقات را ادامه داده و برای همیشــه در دستور 

کارمان قرار دهیم.
وی در ادامــه در خصــوص برگزاری رقابت های 
باشــگاهی معوقــه، توضیــح داد: با توجه بــه تعطیلی 
سالن های ورزشــی، تمامی رقابت های کاراته در همه 
ســطوح نیز به تعویق افتاد. ما نیز منتظر دســتور ســتاد 
ملی مبارزه با کرونا هســتیم. به محــض این که مجوز 
فعالیت به سالن ها داده شود، این رقابت ها را از سر می 
گیریم تا پرونده مسابقات سال ۹۸ را ببندیم. هفته پایانی 
مسابقات ســوپر لیگ مردان و زنان، نیم فصل برگشت 
رقابت ها کاراتــه آزاد، مرحله آخر کاراته وان مردان از 

جمله رویدادهایی هستند که باید آنها را برگزار کنیم.

گروه ورزشي - شــاهین بوشهر 
تحــت مالکیت شــهرداری بوده و طبق 
قوانین تعریف شــده این سازمان، صعود 
این تیــم به لیگ برتر مانــع از تیم داری 
و تزریــق منابع مالی شــهرداری به تیم 
شــاهین بود اما امسال به صورت موقت 
 مجوز تیم داری شــهرداری در لیگ برتر 

اخذ شد.
با پایان لیگ مدت زمان این مجوز به 
پایان خواهد رسید و باشگاه شاهین باید 

واگذار شــود. تیم ریشه داری که دهه ها 
بوشــهر هواداران زیادی را به خود دیده 
اســت و این هواداران بارها نگرانی خود 
را از واگذاری این باشــگاه و نام شاهین 

ابراز کرده اند.
ابوذر دهدار، رییس شــورای شهر 
بوشهر در این خصوص اظهار کرد: برای 
فصل آینده به دنبــال راهکارهایی برای 
حفظ نام بزرگ شاهین هستیم. هواداران 
عزیز شــاهین اطمینان داشــته باشند به 

سرنوشــت این تیم پرهــوادار مثل آنها 
حســاس هستیم و قطعا برای فصل آینده 
در لیگ برتر به دنبال راهکار و واگذاری 
به شــخص حقیقی یا حقوقی معتبر و با 
شــرط حفظ نام شاهین و حضور تیم در 
بوشــهر خواهیم بود و در این خصوص 
دقت نظر و حساســیت لازم را خواهیم 

داشت. 
حتــی تــلاش خواهیم کــرد در 
صورت امکان سهام باشگاه به هواداران 

عزیز واگذار شود.
او ادامــه داد: همچون ســال های 
گذشــته که صعودهای شــیرینی برای 
تیم شاهین شهرداری بوشهر رقم خورد 
امســال هم در صورت ادامــه رقابت ها 
شــک نکنید حمایت قاطع خود را از تیم 
خواهیم داشــت و تاکنــون نیز از لحاظ 
مالی مجموعه شورای شهر و شهرداری 
به تعهدات خود عمل کرده اند و ســعی 
داریم با همیــن جدیت حمایت ها ادامه 

داشــته باشد تا با همت گروهی و تحولی 
که در نیم فصل دوم با پیگیری های کادر 
مدیریتی، سرپرســتی و همچنین درایت 
کادر فنــی جدید و تــلاش بازیکنان و 
حمایــت همیشــگی هــواداران در تیم 
بوجود آمد، ســهمیه استان در لیگ برتر 

حفظ شود.
دهدار در پایان گفت: مالک اصلی 
تیم هواداران هســتند و قطعا برای حفظ 
نشاط اجتماعی و تاثیری که نام شاهین و 

پیروزی هایــش در روحیه مردم و جامعه 
دارد تمام تلاش خود را به خرج خواهیم 
داد تا این ســرمایه ارزشــمند ورزشی و 

اجتماعی کماکان ادامه حیات دهد.
شاهین شــهرداری بوشهر در پایان 
هفته بیســت و یکم بــا ۱۶ امتیاز در رده 
پانزدهــم جدول لیگ برتــر و در منطقه 
ســقوط قرار دارد. باید دید تکلیف این 
تیم ریشــه دار و پر طرفدار در آینده چه 

خواهد شد.

گروه ورزشــي - دوومیدانی در 
ماه هــای اخیر تغییرات زیــادی به خود 
دیده اســت؛ تغییراتی که حرکت در یک 
مســیر را کند می کند و این رشته المپیکی 

را در سردرگمی قرار می دهد.
تغییرات دوومیدانی در یک ســال 
اخیر برای این رشــته المپیکی حواشــی 
زیادی را به وجود آورده است که یکی از 
دلایــل اصلی آن در پیش بودن انتخابات 
ریاســت این فدراســیون اســت. پایان 
ریاســت مجید کیهانــی و انتخاب ایرج 
عرب به عنوان سرپرست، انتصاب پژمان 
معتمدی به جای هاشم صیامی در پست 
سرپرســت دبیری فدراسیون، برگزاری 
مجمع و انتخاب افشین داوری به عنوان 

رئیس، ملغی شــدن مجمــع و تاکید بر 
برگزاری مجدد آن، انتخاب مهدی مبینی 
به عنوان سرپرست فدراسیون، تغییر در 
روســای هیات های دوومیدانی اردبیل و 
آذربایجان شــرقی و استعفای معتمدی 
تغییراتی اســت کــه از ۲۴ مهر ۹۸ آغاز 

شده و ادامه داشته است.
ایــن تغییرات در روند برنامه ریزی 
و آماده سازی ورزشــکاران هم بی تاثیر 
نیست چرا که نمی توان برنامه ریزی بلند 
مدتــی را انجام داد، در نتیجه تصمیمات 
مقطعی و موقتی است و شاید نتوان انتظار 

نتایج خوبی داشت.
هادی سپهرازد، مربی و کارشناس 
در مــورد وضعیــت دومیدانــی گفت: 

"فدراســیون بعد از مســابقات قهرمانی 
آسیا وارد بحث های انتخاباتی زودهنگام 
شــد و تمرکز لازم بــرای برنامه ریزی و 

هدایت کار از بین رفت. 
تاکنون یک رئیس و دو سرپرست را 
بــه خود دیده و برنامه ریزی مدونی برای 
ادامه کار نداشــته چون هدف سرپرست 
برگزاری انتخابات اســت و فدراسیون 
بدون رئیــس نمی تواند برنامه ریزی بلند 
مدت داشــته باشد. امیدوارم دوومیدانی 
هرچه ســریع تر از این بلاتکلیفی خارج 
شــود چون همه ورزشکاران چه بزرگ 
و چه کوچک در شــرایط سردرگمی به 

سر می برند."
فدراســیون در زمان سرپرســتی 

عرب، برنامه چندین ورزشکار را بررسی 
و برخی از آنها را به اردوهای برون مرزی 
اعزام کرد. آن گونه که گفته شــد هدف از 
این اعزام ها آماده ســازی ورزشکارانی 
اســت کــه شــانس کســب ســهمیه 
 المپیــک از طریق ورودی یــا رنکینگ 

دارند. 
به این ترتیب بهنام شیری و حسین 
رسولی )پرتاب دیســک( در بلاروس، 
کیوان قنبرزاده )پرش ارتفاع( در روسیه 
و حسن تفتیان )دوی ۱۰۰ متر( در فرانسه 

تمرین کردند. 
تفتیان در این مدت در چند مسابقه 
داخل ســالن شــرکت کرد و نتایج قابل 
قبولی کسب کرد اما در مورد تاثیر اردوی 

دیگر ورزشــکاران نمی شود اظهار نظر 
کاملی داشــت چرا که مسابقات ورزشی 
با شیوع ویروس کرونا لغو شدند. البته دو 
پرتابگر دیسک در تاریخ ۳۰ بهمن ۱۳۹۸ 
در مسابقه ای در کشور بلاروس شرکت 
کردند که عملکرد قابل قبولی نداشتند و 

پرتاب آنها به ۵۷ متر هم نرسید.
ســپهرزاد در مورد اردوهای برون 
مرزی ورزشکاران گفت: "ورزشکارانمان 
را به کشــورهایی اعزام کردیم که از نظر 
آب و هوایی شرایط مطلوبی برای تمرین 
ندارند؛ در سرمای منفی بلاروس اردوی 
پرتاب برگــزار نمی کنند. از طرفی مربی 
آنها هم رزومه ای برای فدراسیون ارسال 
نکــرده و گفت وگویی بیــن آنها انجام 
 نشده اســت که مصداق طرح بی برنامه 
اســت. سوال اینجاســت که به چه دلیل 

اردویی برگزار می شــود که نتیجه آن از 
اردوی داخلی ضعیف تر است؟ از طرفی 
دیگر در گذشــته هم ورزشکارانمان را 
به این کشــورها اعزام کــرده بودیم اما 
نتیجه ای به دســت نیاوردیم به گونه ای 
که یکی از آنها به مسابقات آسیایی اعزام 
نشد و دیگری هم نتیجه قابل قبولی کسب 
نکرد. با این سیســتم کــه فقط بخواهیم 
کاری انجــام بدهیم، موفق نمی شــویم 
 و دلیــل آن هم بلاتکلیفــی دوومیدانی 

است."
ایــن رشــته پایــه و مــادر برای 
موفقیت نیاز به برنامه ریزی مدون دارد، 
هرچند که تا انتخاب رئیس فدراســیون 
نمی توان انتظار چنین برنامه ای داشــت 
امــا تغییرات زیــاد و در نتیجــه تزریق 
تفکــرات متفاوت می تواند این رشــته 

را دچار ســردرگمی کنــد. بنابراین نیاز 
اســت که مسئولان ورزش با حساسیت، 
در ایــن زمینه تصمیمــات دقیقی اتخاذ 

کننــد و تا زمــان برگــزاری مجمع، در 
 جهت ثبات و آرامــش دوومیدانی قدم 

بردارند.

در ۱۶ تیــم حاضــر در لیگ نوزدهم، تا به حال ۳۳ ســنگربان مختلف 
روی خط دروازه ایســتاده و از دروازه تیم شــان محافظت کرده اند.
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